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Protokół Nr XXI/08 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej dnia 30 października 2008 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył 

dwudziestą pierwszą sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 

Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna 

podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji 

obecnych było 17 radnych. Nieobecni byli radni Pan Józef Konarczak oraz Pan Alfred Siama. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
Ad. 2)  
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił proponowany porządek obrad 

XXI sesji Rady Powiatu.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora, w imieniu Zarządu Powiatu, zgłosił wnioski o dodanie 

do porządku obrad punktów:  

1. „Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie deklaracji wsparcia 

finansowego projektu „Renowacja i rewaloryzacja kościoła p.w. Pocieszenia NMP w Borku 

Wlkp. – najstarszego Sanktuarium Maryjnego w Wielkopolsce”.  

2. „Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wartość 

jednego punktu w złotych dla jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego”. 

 
Na sesję przybył radny Pan Alfred Siama. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 
 

Pan Jerzy Ptak, w imieniu Zarządu Powiatu, zgłosił wniosek o dodanie do porządku obrad punktu 

„Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian zestawienia 

przychodów i wydatków Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

na 2008 rok.”  

Uzasadniając wniosek Pan Jerzy Ptak powiedział, że w ramach prowadzonej rewitalizacji parków 

na terenie powiatu gostyńskiego, wpłynął wniosek Dyrektora DPS w Chwałkowie o wykonanie 

dokumentacji i odmulenie istniejących zbiorników wodnych oraz urządzeń melioracji wodnych 

z przebudową parku. Optymalnym terminem na wykonanie tego typu zadań jest okres jesienno- 

zimowy. Część niewydatkowanych środków na wykonanie zadania- modernizacja systemu 

grzewczego w Zespole Szkół Rolniczych w Grabonogu- zapewni możliwość realizacji tego 

zadania.  
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Wniosek Wicestarosty o dodanie do porządku obrad punktu „Rozpatrzenie projektu 
uchwały i podjęcie uchwały w sprawie deklaracji wsparcia finansowego projektu 
„Renowacja i rewaloryzacja kościoła p.w. Pocieszenia NMP w Borku Wlkp. – najstarszego 
Sanktuarium Maryjnego w Wielkopolsce” został przyjęty w wyniku głosowania: 

18 głosów „za”.  
 
Wniosek Wicestarosty o dodanie do porządku obrad punktu „Rozpatrzenie projektu 
uchwały i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego punktu 
w złotych dla jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego” został przyjęty w wyniku 
głosowania: 18 głosów „za”. 
 

Wniosek Członka Zarządu o dodanie do porządku obrad punktu „Rozpatrzenie projektu 
uchwały i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian zestawienia przychodów 
i wydatków Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 rok 
został przyjęty w wyniku głosowania: 18 głosów „za”. 
 

Porządek posiedzenia XXI sesji Rady Powiatu 

1. Otwarcie i ustalenie quorum. 

2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XX sesji Rady Powiatu Gostyńskiego. 

4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 

5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 

7. Zapytania radnych. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2009”. 

b) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatku motywacyjnego, funkcyjnegoi za warunki pracy, szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagradzania w roku 2009 . 

c) zmiany Uchwały Nr XV/127/08 z dnia 13 marca 2008 r. w sprawie określenia zadań 

z zakresu rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

oraz wysokości kwot na poszczególne zadania, 

d) zaciągnięcia zobowiązania w zakresie inwestycji, 
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e) deklaracji wsparcia finansowego projektu „Renowacja i rewaloryzacja kościoła 

p.w. Pocieszenia NMP w Borku Wlkp. – najstarszego Sanktuarium Maryjnego 

w Wielkopolsce, 

f) wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych dla jednostek organizacyjnych 

powiatu gostyńskiego, 

g) zatwierdzenia zmian zestawienia przychodów i wydatków Powiatowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 rok, 

h) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2008 r., 

9. Informacja o realizacji zadań w zakresie rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 

niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania o Stopniu 

Niepełnosprawności. 

10. Omówienie sytuacji rolnictwa i wsi na terenie powiatu gostyńskiego. 

11. Przedstawienie informacji: 

a) Starosty Gostyńskiego o złożonych oświadczeniach majątkowych przez członków zarządu 

powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych 

powiatu oraz osoby wydające z upoważnienia starosty decyzje administracyjne 

w indywidualnych sprawach z zakresu administracji publicznej, 

b) Przewodniczącego Rady Powiatu o złożonych oświadczeniach majątkowych przez radnych 

Rady Powiatu Gostyńskiego.  

12. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Wolne głosy.  

15. Zakończenie.  

 

Ad. 3) 

Protokół Nr XX/08 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 18 września 2008 r. został przyjęty 

w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych.  

 
Ad. 4)  
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia 

Zarządu z 18 września, 2 października i 8 października br. zostały przekazane radnym.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński przedstawił informację z działalności Zarządu Powiatu  

z dnia 21 października 2008 r. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Na posiedzenie Rady Powiatu przybył radny Pan Józef Konarczak. 
Na sali obecnych jest 19 radnych. 
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Następnie, kolejno Wicestarosta Pan Janusz Sikora oraz Członek Zarządu Pan Jerzy Ptak, 

poinformowali o podjętych działaniach w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 5) 

W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu” 
radni zadali następujące pytania: 

Radny Pan Mirosław Waluś zwrócił się z pytaniem do Wicestarosty o nagrody, 

jakie Zarząd Powiatu zamierza przyznać pracownikom DPS-ów. Zapytał, czy będzie to 

1.000 zł brutto na pracownika, czy też kwota ta obejmuje również pochodne od płac 

ponoszone przez pracodawcę. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że jest to kwota 1.000 zł wraz z pochodnymi 

pracodawcy. Brutto ta kwota będzie wynosić niecałe 850 zł. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, ile przybędzie pracownikowi po podwyżce 

wynagrodzenia- 150 czy 180 zł.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora powiedział, że 180 zł to kwota łącznie z pochodnymi 

pracodawcy. Pracownik otrzyma 150 zł brutto.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwracając się z kolejnym pytaniem do Wicestarosty 

powiedział, że ma wrażenie, iż Wicestarosta brał udział w szkoleniu z zakresu 

komunikacji werbalnej. Sesja jest od konkretnych rzeczy, o niespodziankach mówi się 

wtedy, gdy są zrealizowane.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że jeżeli mówi się coś na posiedzeniu Komisji 

zaznaczając, że dopiero zostanie to zatwierdzone przez Zarząd Powiatu i przesłane do Rady 

Powiatu, to dopiero wówczas na pewnych portalach powinny się ukazywać pewne informacje. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że jest to informacja publiczna. Ponadto 

radny zapytał o informację z działalności Zarządu Powiatu z dnia 2 października br., gdzie 

pisze się o propozycji Samorządowego Funduszu Poręczeń Kredytowych objęcia przez 

powiat kolejnych udziałów w kwocie 50.000 zł. Odpowiedź Zarządu brzmi, że wniosek 

zostanie rozpatrzony ponownie w przyszłym roku. Radny wyraził obawę o nierówne 

traktowanie ważnych podmiotów. Samorządowy Fundusz Wspierania Przedsiębiorczości 

w dobie dzisiejszego kryzysu ekonomicznego, który za jakieś pół roku będzie miał 

odzwierciedlenie w naszej gospodarce, spełnia ważna rolę. Media ogólnopolskie mówią 

o tym, że w wyniku kryzysu najbardziej ucierpieć mogą firmy małe, jednoosobowe, mogą 

one stracić płynność finansową. Radny wyraził zdziwienie, w kontekście uchwały, którą 

radni mają dzisiaj podjąć, a dotyczy ona deklaracji woli wsparcia finansowego Kościoła 

p.w. Św. Pocieszenia Najświętszej Marii Panny w Borku. W tym wypadku Zarząd 

nie mówi, że rozpatrzy wniosek, lecz mówi się o konkretnej sprawie. Nie tak dawno była 

podejmowana podobna uchwała, gdzie środki w wysokości ok. 50.000 zł przekazano 

na podobny cel. Przypomniał, że Samorządowy Fundusz Poręczeń Kredytowych 

nie zbiera tych pieniędzy po to, ażeby zapłacić rachunki, ale po to, aby o kolejny milion 
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dofinansować swój kapitał, aby pomagać kolejnym przedsiębiorcom. Radny powiedział, 

że na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych głosował za udzieleniem wsparcia na lata 

2009- 2011, dziś zastanawia się, czy nie głosować przeciw. 

Członek Zarządu Pan Jerzy Ptak przyznając rację radnemu powiedział, że Fundusz Poręczeń 

Kredytowych jest jednym z narzędzi, które wspierają rozwój przedsiębiorczości, szczególnie 

małych i średnich przedsiębiorstw. Przypomniał, że jest członkiem komisji, w związku z czym 

sprawy funkcjonowania Funduszu są mu znane. Powiat Gostyński posiada 170 lub 180 udziałów. 

Do niedawna były to jedyne udziały ze strony powiatów, gdyż większość udziałowców stanowią 

gminy. Dodał, że władze powiatu interesują się Funduszem, Starosta osobiście lobbuje 

w rozmowach z przedstawicielami innych samorządów, ze starostami z innych powiatów. Powiat 

jest zdecydowanie słabszą jednostką finansową niż gminy. Zarząd odpowiedzialny jest nie tylko 

za Fundusz, ale szczególnie za realizację wielu innych dziedzin, jak np. budowa i utrzymanie dróg 

czy rozwój szkolnictwa. Te dziedziny również mają wpływ na rozwój przedsiębiorczości.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał o informację z dnia 8 października br. pkt 1c) 

dotyczącą wniosku NZOZ Przychodnia Lekarzy Podstawowej Opieki Zdrowotnej 

Medicus S.C. z siedzibą w Gostyniu, NZPiSOZ „Poradnie Lekarskie” lek. med. Monika 

Witkowska z siedzibą w Łęce Wielkiej, NZOZ REHABILITACJA, FIZYKOTERAPIA, 

MASAŻ LECZNICZY Maria Gierczyńska z siedzibą w Gostyniu w sprawie sprzedaży 

lokali użytkowych położonych w budynku przychodni przy ul. Wrocławskiej w Gostyniu. 

Zarząd postanowił dokonać wyceny przybudówki (po byłej pediatrii) oraz przedstawić 

wnioskodawcom warunki ewentualnej sprzedaży po dokonaniu wyceny. Jednocześnie 

w informacji z dnia 21 października, pkt 1i) dotyczącej wniosku SP ZOZ w Gostyniu 

w sprawie udostępnienia pomieszczeń w gostyńskiej przychodni Zarząd postanowił 

przekazać przybudówkę o powierzchni ok. 200 m2 w użytkowanie na rzecz SP ZOZ 

w Gostyniu. Radny zapytał, czy oba wnioski dotyczą tego samego obiektu. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński potwierdził, że wnioski dotyczą tego samego obiekt. Zarząd 

postanowił zmienić swą wcześniejszą decyzję po rozmowach z dyrekcją szpitala i z lekarzami. 

Wycena nie została dokonana. Dodatkowo wyjaśnił, że podmiot zajmujący parter złożył wniosek 

o wykup swoich lokali. Zarząd zaproponuje wnioskodawcy inne rozwiązanie. Chcąc zabezpieczyć 

warunki pracy oddziałom szpitalnym postanowiono przekazać ten obiekt na działalność rehabilitacji 

SP ZOZ.  

 
Ad. 6) 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

nie wpłynęła żadna interpelacja.  

 

Ad. 7) 

W punkcie „Zapytania radnych” głosu nie zabrano. 
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Ad. 8 a) 

Projekt uchwały Rady w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2009” przedstawiła 

Pani Ewa Misiaczek- pracownik Biura Promocji i Rozwoju Powiatu. 

Poinformowała, że obowiązek uchwalenia programu nakłada art. 4 ust. 1 pkt 22 ustawy z dnia 

5 czerwca 2003r. o samorządzie powiatowym. Powiat wykonuje określone ustawami zadania 

publiczne o charakterze ponadgminnym, w tym w zakresie współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. Szczegółowo sferę współpracy organów administracji publicznej z organizacjami 

pozarządowymi określa ustawa z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie. Podstawowe znaczenie w tej kwestii ma art. 5 ust. 3 cytowanej ustawy 

nakładający na organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalania 

rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. Program współpracy odpowiada na potrzeby mieszkańców, 

usprawnia współpracę międzysektorową, pobudza aktywność obywatelską oraz wpływa 

na poprawę jakości życia publicznego. Liczba zarejestrowanych organizacji na terenie Powiatu 

Gostyńskiego to 196 (w tym 95 OSP), liczba realizowanych projektów- 33, a kwota przyznanych 

dotacji w 2008 roku wyniosła 112.600 zł. Program współpracy na rok 2009 został oddany 

do konsultacji społecznych w terminie od 15 września do 15 października 2008 roku. Priorytety 

współpracy to: 

W zakresie aktywizacji zawodowej: 

Ø wzmacnianie adaptacyjności młodzieży do standardów i wymogów rynku pracy, 

Ø  wzmacnianie i promowanie wśród młodzieży postaw i działań nakierowanych 

na samozatrudnienie /podejmowanie własnej działalności gospodarczej. 

W zakresie kultury i dziedzictwa kulturowego: 

Ø organizacja przedsięwzięć służących upowszechnianiu dostępu do zasobów 

kulturowych powiatu gostyńskiego w tym organizacji badań nad przeszłością ziemi 

gostyńskiej, 

Ø organizacja przedsięwzięć służących upowszechnieniu historii i kultury regionu 

na festynach międzynarodowych 

W zakresie podtrzymywania tradycji narodowej, pielęgnowania polskości oraz rozwoju 

świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej- rozwijanie postaw patriotycznych 

i obywatelskich, motywujących do odpowiedzialnego uczestnictwa w życiu społecznym 

i publicznym, kształtowanie szacunku do własnego państwa i regionu. W zakresie polityki 

społecznej- działalność wspomagającej organizacje pozarządowe oraz podmioty prowadzące 

działalność pożytku publicznego- budowanie aktywnych społeczności lokalnych wokół różnych 

celów o charakterze dobra wspólnego. W zakresie oświaty- organizacja działań służących 

popularyzacji nauk humanistycznych i ścisłych. 
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Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego 
Pan Grzegorz Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 

6 głosów „za”.  

 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XX/181/08 w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2009” 
została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad. 8 b) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatku motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 

i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagradzania w roku 2009 

przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pan Marek Smektała. 

Poinformował, że zgodnie z przepisami ustawy - Karta Nauczyciela, regulamin wynagradzania 

nauczycieli ustala corocznie organ prowadzący szkoły, w taki sposób, aby nauczyciele 

poszczególnych stopni awansu zawodowego łącznie osiągnęli wynagrodzenie nie mniejsze niż 

średnie ustawowe. Projekt regulaminu został uzgodniony ze związkami zawodowymi 

21 października bieżącego roku.  

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wnioskując jednocześnie 

o wykreślenie litery c) w § 2 pkt. 5 o treści „kierowanie i ocenianie prac dyplomowych 

z przygotowania zawodowego w szkołach zawodowych” oraz zmianę wyrazu „zajęć” na „zadań” 

w literze a § 2 pkt. 5 regulaminu. 

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wnioskując jednocześnie o wykreślenie litery c) w § 2 

pkt. 5 o treści „kierowanie i ocenianie prac dyplomowych z przygotowania zawodowego w szkołach 

zawodowych” oraz zmianę wyrazu „zajęć” na „zadań” w literze a § 2 pkt. 5 regulaminu. 

 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zwrócił uwagę na treść drugiego wniosku, 

który proponuje zmianę wyrazu „zajęć” na „zadań” w lit. a) § 2 pkt 5. W tej literze nie ma słowa 

„zajęć”, jest ono w pkt 5.  

Naczelnik Pan Marek Smektała wyjaśnił, że użyte słowo „zajęć” jest zawarte w przepisach prawa 

oświatowego, występuje w art. 42 ust 2 pkt 2 ustawy Karta Nauczyciela, gdzie mowa jest o innych 
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czynnościach i zajęciach wynikających z zadań statutowych szkoły, ze szczególnym 

uwzględnieniem zajęć opiekuńczych i wychowawczych wynikających z potrzeb i zainteresowań 

uczniów. Ponadto słowo „zajęć” użyte jest w § 6 pkt 4 Rozporządzenia Ministra Edukacji 

Narodowej w sprawie wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli. 

Jednym z ogólnych warunków otrzymania dodatku motywacyjnego jest zaangażowanie 

w realizację czynności i zajęć. Słowo to jest bezpośrednim przytoczeniem przepisów oświatowych. 

Odnosząc się do wniosku dotyczącego skreślenia lit c) poinformował, że sytuacja prawna na dzień 

dzisiejszy wygląda w ten sposób, że § 154 ust. 1 Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej 

w sprawie oceniania, klasyfikowania, promowania stanowi, że egzamin z nauki zawodu i egzamin 

z przygotowania zawodowego dla absolwentów dotychczasowych szkół zasadniczych oraz szkół 

średnich zawodowych, przeprowadza się na warunkach i w sposób określony w załączniku nr 2 

do Rozporządzenia do końca lutego w roku szkolnym 2008/2010. Powyższy załącznik w zapisach 

§ 9 i 10 dopuszcza możliwość przedstawienia zadania egzaminacyjnego w formie pracy 

dyplomowej oraz charakteryzuje istotę pojęcia pracy dyplomowej. Naczelnik dodał, że zapis 

prawny dopuszcza istnienie takiego zapisu w formie przedstawionej przez Komisję, natomiast nie 

będzie żadnej nieprawidłowości, jeżeli lit. c) zostanie wykreślona.  

Radny Pan Alfred Siama powiedział, że pkt c) dotyczy prac dyplomowych. Nawet, gdyby prace 

dyplomowe byłyby realizowane, to są one formą egzaminu z przygotowania zawodowego. Kwestie 

płacowe tego egzaminu wyjaśnia pkt f), gdzie mowa o egzaminie z przygotowania zawodowego. 

Odnosząc się do wyrazu „zajęcia” zwrócił uwagę, że ten rzeczownik funkcjonuje razem 

z przymiotnikiem „uczniowskich”. W wymiarze dydaktycznym zajęcia są nauczycielskie- 

nauczyciele organizują, a uczniowie uczestniczą.  

 

Wniosek Komisji Budżetu i Komisji Spraw Społecznych o wykreślenie litery c) w § 2 pkt. 5 
o treści „ kierowanie i ocenianie prac dyplomowych z przygotowania zawodowego 
w szkołach zawodowych” został przyjęty w wyniku głosowania- 11 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw” przy 8 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Wniosek Komisji Budżetu i Komisji Spraw Społecznych o oraz zmianę wyrazu „zajęć” 
na „zadań” w literze a § 2 pkt. 5 regulaminu został przyjęty w wyniku głosowania- 13 głosów 
„za”, 1 głos „przeciw” przy 5 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Uchwała Nr XX/182/08 w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 
oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatku motywacyjnego, 
funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre 
inne składniki wynagradzania w roku 2009 została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
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Ad. 8 c) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/127/08 z dnia 13 marca 2008 r. w sprawie 

określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych, realizowanych 

w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

oraz wysokości kwot na poszczególne zadania przedstawił Wicestarosta Pan Janusz Sikora. 

Poinformował, że ustawa o rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych obliguje 

Radę Powiatu do określenia zadań i uchwalenia podziału środków przeznaczonych na rehabilitację 

zawodową osób niepełnosprawnych. Zmiana w podziale środków została dokonana w związku 

z otrzymaniem dodatkowych środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w kwocie 182 379 zł. Kwotę 82 379 zł przeznacza się na zadania z zakresu 

rehabilitacji społecznej, w tym kwotę 42 799 na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 

rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze, a kwotę 39 580 na dofinansowania 

likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych. Kwotę 100 000 zł 

przeznacza się na rehabilitację zawodową w związku z dużym zainteresowaniem osób 

niepełnosprawnych przyznaniem środków na rozpoczęcie działalności gospodarczej 

oraz zainteresowaniem refundacją kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby 

niepełnosprawnej ze strony pracodawców a ich brakiem na refundację kosztów przystosowania 

stanowisk pracy. Proponowany podział środków został przygotowany przez Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie w Gostyniu w uzgodnieniu z Powiatowym Urzędem Pracy oraz Powiatową 

Społeczną Radą ds. Osób Niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 9 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”.  

 
Dyrektor PCPR Pan Mirosław Sobkowiak poinformował o rodzajach działalności, jaka jest 

dofinansowana w tym roku w ramach przyznawania osobom niepełnosprawnym środków 

na podjęcie działalności gospodarczej pozarolniczej. Są to następujące rodzaje działalności: 

produkcja i szycie odzieży lekkiej, usługi krawieckie, strzyżenie psów, handel obwoźny, otwarcie 

sklepu spożywczego, uruchomienie zakładów ogólnobudowlanych, agroturystyka, działalność 

fotograficzna, mechanika pojazdowa, handel obwoźny- obuwie odzież, hodowla kur zielononóżek-

produkcja jaj i sprzedaż, zakład optyczny, handel i usługi- sprzedaż i serwis pojazdów 

motocyklowych. Refundacja kosztów wyposażenia stanowiska pracy dotyczy takich stanowisk 

pracy, jak konstruktor odzieży, robotnik gospodarczy- dozorca (2), pracownik fizyczny (3), operator 

wykrawarki plazmowej, salowa, konserwator powierzchni płaskich, pracownik biurowy- 

sprzedawca, stolarz maszynowy, kierowca- magazynier.  
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Radny Pan Jarosław Jędrkowiak podziękował za informację. Zapytał o treść pkt. 5 załącznika 

nr 1 do projektu uchwały „5. Dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu 

się i technicznych, w związku z indywidualnymi potrzebami osób niepełnosprawnych”. Zwrócił się 

o wyjaśnienie pojęcia- „bariery techniczne”. Zapytał, czy są to bariery komunikacyjne. 

Dyrektor PCPR Pan Mirosław Sobkowiak wyjaśnił, że poza barierami architektonicznymi 

związanymi z likwidowaniem progów czy poszerzaniem drzwi są bariery komunikacyjne dotyczące 

zakupu komputerów, dzięki którym osoby niepełnosprawne unieruchomione w domach mają 

kontakt ze światem. Do likwidacji barier technicznych zalicza się również zakup urządzeń 

gospodarstwa domowego, które ułatwiają życie osobom niepełnosprawnym w domu. 

 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że Powiatowa Rada ds. Osób 

Niepełnosprawnych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Opinia Rady stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 
Uchwała Nr XX/183/08 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/127/08 z dnia 13 marca 2008 r. 
w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych, 
realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania została podjęta 
w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 
Ad. 8 d)  

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania w zakresie inwestycji przedstawiła Skarbnik 

Powiatu Pani Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że do wyłącznej właściwości Rady należy podejmowanie uchwał dotyczących 

zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji i remontów o wartości przekraczającej granicę 

ustaloną corocznie przez Radę. W budżecie na rok 2008 została uchwalona kwota 

na modernizację budynku SP ZOZ w Gostyniu, 63-800 Gostyń, Pl. K. Marcinkowskiego 8 

w wysokości 500.000,00 zł. Zarząd proponuje rozłożyć roboty na dwa lata i skończyć inwestycję 

w 2009 r. Ponadto rozłożenie inwestycji na ten okres pozwoli zachować reżimy technologiczne 

budowy. Zaciągnięcie zobowiązania pozwoli ponadto rozpocząć procedurę postępowania 

przetargowego i wyboru wykonawcy. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 9 głosów „za”. 

 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował, że koncepcja modernizacji szpitala została 

przygotowana jeszcze przez poprzedniego Dyrektora SP ZOZ Pana Macieja Janiszewskiego. 

Obecny Dyrektor przedłożył nowe plany, co powoduje poszerzenie I etapu. Dotychczas I etap 
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obejmował podjazd od strony podwórza dla karetek, podjazd dla osób niepełnosprawnych 

z przodu budynku, windę, izbę przyjęć mającą powstać w miejscu obecnego oddziału chirurgii 

dziecięcej. Chirurgia dziecięca miała stać się pododdziałem chirurgii ogólnej. W tej chwili jest 

przygotowywany projekt, zgodnie z którym chirurgia dziecięca jako oddział zostanie przeniesiona 

na II piętro. W miejsce planowanego pododdziału chirurgii dziecięcej zostanie utworzony 

pododdział ortopedii. W projekcie uchwały zaplanowano kwotę 1.350.000 zł, która nie wystarczy 

na ujęcie wszystkich zmian. 

Wicestarosta złożył wniosek o zwiększenie wartości zobowiązania do kwoty 1.600.000 zł. 

Poinformował też, że 6 listopada br. odbędzie się spotkanie radnych z Dyrektorem SP ZOZ.  

Radny Pan Henryk Sadzki poinformował, że na spotkanie z Dyrektorem proszeni są wszyscy 

radni, nie tylko członkowie Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała o kolejność działań, gdyż dopiero 6 listopada br. radni 

dowiedzą się więcej na temat modernizacji, natomiast już dzisiaj Rada ma dołożyć kwotę prawie 

300.000 zł. Ponadto uzasadnienie do projektu uchwały jest bardzo enigmatyczne, nie zawiera 

żadnych szczegółów. Radna zwróciła się o przedstawienie zakresu robót oraz określenie, kiedy 

powstanie dokumentacja, która określi dokładnie potrzebne nakłady na ten etap inwestycji. 

Zapytała też, dlaczego ten etap znowu nazywa się pierwszym, jest to kontynuacja rozpoczętej już 

modernizacji w ramach wejścia do standardu.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński poinformował, że proponowane zmiany nie są zmianami 

rewolucyjnymi. Dyrektor stara się o utrzymanie oddziału chirurgii dziecięcej i dlatego proponuje 

przenieść ją z parteru, gdzie ma powstać izba przyjęć. Na tym etapie modernizacji można jeszcze 

pewne rzeczy zmienić. Wieloletni Plan Inwestycyjny przewidywał 3- letni cykl prac.  

 

Wniosek Wicestarosty w sprawie zwiększenia kwoty zobowiązania z 1.350.000 zł 
do 1.600.000 zł został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XX/184/08 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania w zakresie inwestycji została 
podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”.  
 
 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski ogłosił półgodzinną przerwę. 
Zwrócił się do radnych- członków Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego, 

Komisji Spraw Społecznych oraz członków Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska o pozostanie na sali celem zaopiniowania dodanych do porządku obrad 

punktów. 
 

Obrady wznowiono o godzinie 15:10. 
 

Ad. 8 e) 

Projekt uchwały w sprawie deklaracji wsparcia finansowego projektu „Renowacja i rewaloryzacja 

kościoła p.w. Pocieszenia NMP w Borku Wlkp.– najstarszego Sanktuarium Maryjnego 

w Wielkopolsce” przedstawił Wicestarosta Pan Janusz Sikora. 
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Poinformował, że projekt realizowany przez Parafię Rzymsko – Katolicką p.w. Pocieszenia NMP 

w Borku Wlkp. ma na celu gruntowne odrestaurowanie najstarszego Sanktuarium Maryjnego 

w Wielkopolsce. Przywrócenie świetności kościołowi i jego otoczenia wymaga znacznych 

nakładów finansowych, których nie jest w stanie ponieść Parafia. Projekt, o którym mówi uchwała, 

zakłada pozyskanie środków zewnętrznych w ramach Programu Operacyjnego Priorytet VI 

Turystyka i Środowisko Kulturowe – Działanie 6.2 Rozwój kultury i zachowanie dziedzictwa 

kulturowego. Dotacja Powiatu oraz Gminy Borek Wlkp. stanowić będzie część wymaganego 

wkładu własnego wnioskodawcy projektu i zostanie udzielona zgodnie z obowiązującą w tym 

zakresie uchwałą Nr XXXIX/289/06 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 26 stycznia 2006 r. 

w sprawie określenia zasad, trybu udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, restau-

ratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. Do wyłącznej 

kompetencji Rady Powiatu, zgodnie z § 5 ust. 5 cytowanej uchwały, należy ustalanie kolejności 

dotowania prac remontowych prowadzonych przy obiektach zabytkowych. Zatem omawiana dzisiaj 

uchwała ustala ogólne zasady dotowania w latach 2009 – 2011 dla projektu „Renowacja 

i rewaloryzacja kościoła p.w. Pocieszenia NMP w Borku Wlkp. – najstarszego Sanktuarium 

Maryjnego w Wielkopolsce” i zobowiązuje Zarząd Powiatu do zaplanowania na ten cel 

odpowiednich środków finansowych w kolejnych budżetach. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 8 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw” przy 1 glosie „wstrzymującym się”. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 

 
Radna Pani Elżbieta Palka zapytała o zakres prac. Zgłosiła zastrzeżenie do uzasadnienia 

do projektu uchwały stwierdzając, że przygotowywane uzasadnienia są zbyt ogólnikowe. 

Powiedziała, że odnosi wrażenie iż radni stają się zbędnym balastem. Zwróciła się o szerszą 

informację na ten temat, co zawiera się pod hasłem „ renowacja” tego zabytku. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował, że zakres zadań związanych z projektem 

obejmuje prace budowlane związane z konstrukcją obiektu, poprawienie stanu małej architektury 

wokół kościoła, modernizację instalacji odgromowej oraz instalacji układu grzewczego obiektu. 

Interwencji wymaga remont dachu- więźba wraz z pokryciem. Wraz z remontem dachu odtworzona 

zostanie oryginalna sygnaturka, która zastąpi obecną wykonaną prowizorycznie 

w połowie XX wieku. Z przeprowadzonych prac należy wykonać remont dachu kościoła, naprawę 

części muru zewnętrznego okalającego kościół, roboty renowacyjne elewacji kaplic, wymianę 

stolarki okiennej, wykonanie i montaż latarni oświetlenia zewnętrznego, renowację nawierzchni 

wokół kościoła, a także prace związane z systemem sygnalizacji, włamania i pożaru. Dodatkowym 
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elementem będzie założenie nowoczesnego ogrzewania geotermalnego poprzez pompy ciepła 

z pobliskich łąk oraz przygotowanie pomieszczenia na archiwum i skarbiec dóbr kultury. 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że na Komisji Spraw Społecznych rozmawiano 

na ten temat. Udzielenie poparcia dla tego projektu warunkował załatwieniem podwyżek 

dla pracowników DPS-ów. Dzisiaj zastanawiał się nad udzieleniem poparcia dla tego projektu 

w kontekście Samorządowego Funduszu Poręczeń Kredytowych. Postanowił poprzeć projekt 

uchwały, gdyż nie jest przeciwnikiem renowacji zabytków 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski dodał, że pozytywną wartością tego projektu 

jest fakt, że Powiat Gostyński wspiera go w przypadku otrzymania bardzo pokaźnych środków 

zewnętrznych, jest to również forma pozyskania środków w celu ratowania zabytku i promowania 

Powiatu Gostyńskiego.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek poinformował, że do omawianego projektu parafia przygotowuje 

się już kilka lat. Zakres remontu boreckiego sanktuarium jest olbrzymi, a środki, którymi 

opodatkowali się parafianie są niewystarczające. Dlatego postanowiono skorzystać z programu 

operacyjnego- Priorytet 6- turystyka i środowisko kulturowe. Wnosi o poparcie przedmiotowego 

projektu uchwały.  

Radny Pan Zdzisław Kowalczyk zapytał, jaka kwotę środków zamierza przekazać Gmina 

Borek Wlkp.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował, że rozmawiał w tej sprawie z Burmistrzem Borku 

Wlkp., który deklarował przekazać środki na ten cel.  

Radna Pani Kazimiera Puślednik zapytała, czy istnieją jakieś badania mówiące o efektywności 

ogrzewania geotermalnego.  

Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że są to sprawy czysto techniczne nie dotyczące 

wyłącznie tego obiektu. Korzystanie z ciepła geotermalnego związane jest z wykorzystaniem 

różnic temperatur pomiędzy powietrzem a ziemią na głębokości 2-3 metrów. Starosta dodał, 

że aby wniosek uzyskał odpowiednią ilość punktów wymagany jest udział środkach własnych oraz 

wykazanie współpracy między różnymi jednostkami. Ponadto Proboszcz powinien złożyć 

do Ministerstwa Kultury wniosek o promesę. 

 
Uchwała Nr XX/185/08 w sprawie deklaracji wsparcia finansowego projektu „Renowacja 
i rewaloryzacja kościoła p.w. Pocieszenia NMP w Borku Wlkp. – najstarszego Sanktuarium 
Maryjnego w Wielkopolsce” została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 
Ad. 8 f) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych dla jednostek 

organizacyjnych powiatu gostyńskiego przedstawił Wicestarosta Pan Janusz Sikora. 

Poinformował, że podjęcie uchwały przez Radę pozwoli na naliczenie podwyżek płac pracownikom 

pomocy społecznej i wypłacenie ich z wyrównaniem od dnia 1 lipca br. Do budżetu powiatu 
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wprowadzone zostały środki pozwalające na realizację omawianych działań. Zgodnie z § 3 ust. 4 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 2 sierpnia 2005 r. w sprawie zasad wynagradzania 

pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych jednostek samorządu 

terytorialnego wartość jednego punktu w złotych ustala pracodawca w porozumieniu z radą 

powiatu. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora złożył wniosek, aby w § 1 projektu uchwały dodać pkt 7  
o treści: „Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie- 7,00 zł. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 9 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Wniosek Wicestarosty, aby w § 1 projektu uchwały dodać pkt 7 o treści: „Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie- 7,00 zł” został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XX/186/08 w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych 
dla jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania- 
19 głosów „za”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Ad. 8 g) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian zestawienia przychodów i wydatków Powiatowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 rok przedstawił Członek Zarządu 

Pan Jerzy Ptak. 

Zaproponował, aby część nie wydatkowanych środków na wykonanie zadania: Modernizacja 

systemu grzewczego w ZSR w Grabonogu przeznaczyć na zrealizowanie zadania, o które 

wnioskował Dyrektor DPS-u w Chwałkowie, a mianowicie wykonanie dokumentacji, odmulenie 

istniejących zbiorników wodnych oraz urządzeń melioracji wodnych szczegółowych (rowów) wraz 

z przebudową parku. Optymalnym terminem na wykonanie zadania odmulenia stawów jest okres 

jesienno- zimowy. Ogólna kwota wydatków z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej zaplanowana na 2008 rok nie ulegnie zmianie. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 9 głosów „za”. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Józef Konarczak 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 

 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak zwróciła uwagę, że przedmiotowe zadanie będzie 

traktowane jako remont, w związku z czym wnioskuje, aby w załączniku do projektu 
uchwały w pkt. II „Wydatki” ppkt. 8 „ Odmulenie stawów oraz rowów wraz z przebudówką 
parku na terenie obiektu Pałacowo- Parkowego przy DPS w Chwałkowie” § 6110 zastąpić 
§ 4270.  
 
Radny Pan Henryk Sadzki zwrócił uwagę, że obecnie na odmulenie stawów przewiduje się 

50.000 zł. Wcześniej na instalację centralnego ogrzewania była zaplanowana kwota 80.000 zł. 

Radny zapytał o kwotę 30.000 zł. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedział, że została przeznaczona na Poniec. 

 

Wniosek Skarbnik Powiatu aby w załączniku do projektu uchwały w pkt. II „Wydatki” ppkt. 8 
„Odmulenie stawów oraz rowów wraz z przebudówką parku na terenie obiektu Pałacowo- 
Parkowego przy DPS w Chwałkowie” zmienić kwalifikację wydatku i § 6110 zastąpić § 4270 
został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XX/187/08 w sprawie zatwierdzenia zmian zestawienia przychodów i wydatków 
Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 rok została 
podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”.  

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Ad. 8 h) 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2008 r. przedstawiła Skarbnik 

Powiatu Pani Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 21 października 2008 roku przyjął projekt 

uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2008 rok. 

I. Zmiany w planie dochodów 

1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 5.215 zł z tyt. uzyskania środków w ramach 

współpracy Polsko Niemieckiej w ZSO w Gostyniu - dz.801 rozdz.80120 § 2700. 

2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 65.342 zł z tyt. otrzymania dotacji na składki 

na ubezpieczenie zdrowotne w PUP w Gostyniu – dz.851 rozdz.85156 § 2110. 

3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 74.686 zł z niewykorzystanych wydatków 

niewygasających - dz. 758 rozdz.75814 § 0970. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 18.388 zł z tyt. zwiększonego wpływu dochodów 

z zakresu administracji rządowej – dz.700 rozdz.70005 § 2360 – 18.343 zł, dz.750 

rozdz.75011 § 2360- 45 zł. 
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5. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.315 zł z tyt. wpływu ze sprzedaży samochodu 

w DD w Bodzewie – dz852 rozdz.85201 § 0870. 

6. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 3.500 zł z tyt. zwiększonych wpłat dla DD 

w Bodzewie – dz.852 rozdz.85201 § 0970. 

7. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 6.000 zł z tyt. otrzymania dotacji na sporządzenie 

operatów szacunkowych - dz.700 rozdz.70005 § 2110. 

8. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 130.000 zł z tyt. otrzymania dotacji z Gminy Gostyń 

na dofinansowanie budowy sygnalizacji świetlnej – dz.600 rozdz.60013 § 6610. 

9. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 150.000 zł z tyt. sprzedaży lokali w Piaskach, 

Pudliszkach i Łęce Wielkiej – dz.700 rozdz.70005 § 0770. 

10. Przeniesienie w planie dochodów pomiędzy rozdziałami kwoty 51.320 zł z dz.853 

rozdz.85321 na dz.853 rozdz.85324. 

11. Przeniesienie w planie dochodów pomiędzy paragrafami kwoty 176.000 zł z dz.700 

rozdz.70005 § 0870 na § 0770. 

12. Zmiany w planie dochodów dotacji rozwojowych pomiędzy paragrafami w dz. 853 rozdz. 

85395 zmniejszenie § 2008 a zwiększenie § 6208 o kwotę 8.894 zł. 

Plan dochodów po zmianach  zwiększa się o kwotę 454.446 zł 
II. Zmiany w planie wydatków 

1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 5.215 zł w ZSO w Gostyniu na program współpracy 

Polsko Niemieckiej – dz.801 rozdz.80120 § 4300.  

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 65.342 zł w PUP w Gostyniu na składki 

na ubezpieczenie zdrowotne – dz.851 rozdz.85156 § 4130. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 71.741 zł z wydatków niewygasających na budowę 

windy w DPS w Zimnowodzie – dz.852 rozdz.85202 § 6050. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 8.000 zł dla KPP w Gostyniu na doposażenie grupy 

antyterrorystycznej – dz. 754 rozdz.75405 § 4210. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 4.250 zł w DD w Bodzewie na wynagrodzenie 

dla opiekunki dla dzieci – dz.852 rozdz.85201 § 4110 – 561 zł, § 4120 – 89 zł, § 4170 – 

3.600 zł. 

6. Przeniesienie w planie wydatków kwoty 80.000 zł z wydatków na remont szpitala 

na dotację dla SP ZOZ na zakup inkubatora dla niemowląt, kardiomonitora i defibrylatora 

dla SP ZOZ w Gostyniu z dz.851 rozdz.85111 § 6050 na § 6220. 

7. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.400 zł w ZSO w Gostyniu na zabezpieczenie 

wejścia do szkoły – dz.801 rozdz.80120 § 4270. 

8. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 22.800 zł w Starostwie na bieżące utrzymanie 

i zakup drukarek – dz. 750 rozdz.75020. 

9. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 6.000 zł na sporządzenie operatów szacunkowych – 

dz.700 rozdz.70005 § 4300. 
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10. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 130.000 zł na budowę sygnalizacji świetlnej – dz.600 

rozdz.60013 § 6050. 

11. Przeniesienie w planie wydatków kwoty 14.595 zł pomiędzy zadaniami – dz.600 

rozdz.60014 § 6050: z zadań „Przebudowa drogi Gostyń –Stankowo” – 6.098 zł, 

„Przebudowa drogi wieś Grabonóg” – 5.070 zł, „Budowa chodnika wieś Ziółkowo” – 3.427 

zł na zadania „Przebudowa drogi Krobia-Łęka Mała” – 215 zł, „Budowa chodnika wieś 

Wygoda” – 113 zł, „Budowa chodnika wieś Krajewice” – 14.267 zł. 

12. Zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 8.902 zł – dz.758 rozdz.75818 § 4810. 

13. Zwiększenie rezerwy oświatowe o kwotę 148.600 zł – dz.758 rozdz.75818 § 4810. 

14. Przeniesienie wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w PCPR, PUP, 

ZSOiZ w Pogorzeli, ZSO w Gostyniu, DD w Bodzewie, PPP w Gostyniu, SP w Gostyniu, 

DPS w Zimnowodzie. 

15. Przeniesienie wydatków pomiędzy paragrafami wydatków na programy unijne. 

Plan wydatków po zmianach zwiększa się o kwotę 454.446 zł.  

III. W związku ze zmianami w zadaniach inwestycyjnych dokonuje się zmian w załącznikach 

wydatków inwestycyjnych 

1. W załączniku nr 4 Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2007-2009 w programie Infrastruktura drogowa zmniejsza się zadania 

pn.:  

1) „Przebudowa drogi Gostyń-Stankowo dr 3909 P” o kwotę 6.098 zł, 

2) „Budowa drogi 4093 P Grabonóg-Piaski” o kwotę 5.070 zł, 

3) „Budowa chodnika dr. 4922 P Krajewice i Ziółkowo wieś” o kwotę 3.427 zł, 

4) „Przebudowa (modernizacja) SP ZOZ w Gostyniu” o kwotę 80.000 zł. 

oraz zwiększa się zdania pn.: 

1) „Przebudowa drogi dr. 4941 P Krobia-Łęka Mała” o kwotę 215 zł, 

2) „Budowa chodnika dr 4929 P wieś Wygoda” o kwotę 113 zł, 

2. W załączniku nr 3 Wykaz inwestycji jednostek budżetowych finansowanych z budżetu 

Powiatu zwiększa się zadnia pn.: 

1) „Budowa chodnika we wsi Krajewice ( od sklepu do osiedla)” o kwotę 14.267 zł, 

2) „Budowa windy w DPS w Zimnowodzie” o kwotę 71.741 zł, 

3) „Budowa sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic Mostowa i Towarowa” o kwotę  

130.000 zł. 

IV. Dokonuje się zmian - przesunięć pomiędzy paragrafami w załączniku „Przychody i Wydatki 

Powiatowego Funduszu Gospodarowania Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym”. 

V. Dokonuje się zmian w załączniku „Wydatki na programy i projekty ze środków funduszy 

strukturalnych i Fundusz Spójności”. 

Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu 30 października 2008 roku przyjął autopoprawkę 

do projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu 

na 2008 rok. 
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I. Zmiany w planie dochodów 

1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.541.142 zł z tyt. otrzymania dotacji 

na dofinansowanie kosztów utrzymania miejsc w domach pomocy społecznej –  dz.852 

rozdz. 85202 § 2130. 

2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 70.000 zł z tyt. otrzymania dotacji dla ŚDS 

w Chwałkowie na inwestycje i zakupy inwestycyjne (zakup samochodu) – dz.852 

rozdz.85203 § 6410. 

3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 15.287 zł z tyt. otrzymania dotacji na dofinansowanie 

działalności punktów konsultacyjnych organizowanych w szkołach przez poradnie 

psychologiczno-pedagogiczne 12.802 zł oraz na zakup sprzętu do badania dzieci do 3 roku 

życia – dz. 854 rozdz. 85406 § 2130. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 8.944 zł z tyt. otrzymania dotacji na organizację zajęć 

pozalekcyjnych w ramach programu „Bezpieczna i przyjazna szkoła” – dz.854 rozdz.85406 

§ 2130. 

5. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 19.612 zł z tyt. otrzymania dotacji na zakup sprzętu 

i oprogramowania do prowadzenia badań nad wykrywaniem zaburzeń – 5.600 zł oraz 

na zakup sprzętu EEG BIOFEEDBACK – 14.012 zł – dz.854 rozdz.85406 § 2130. 

6. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 475 zł z ARIMR w Warszawie na ekwiwalent 

za prowadzenie upraw leśnych - dz. 020 rozdz. 02001 § 2460. 

7. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 250.000 zł z tyt. udziału we wpływach podatku 

dochodowego od osób fizycznych – dz. 756 rozdz. 75622 § 0010. 

8. Przeniesienie w planie dochodów pomiędzy paragrafami- dotacji rozwojowej na realizację 

projektu pn. „I Ty możesz zostać inżynierem” – dz. 853 rozdz.85395. 

9. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 4.000 zł z tyt. otrzymania dotacji na sporządzenie 

operatów szacunkowych – dz.700 rozdz.70005 § 2110. 

10. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 30.000 zł z tyt. otrzymania dotacji działalność 

zespołów ds. orzekania o niepełnosprawności– dz.853 rozdz.85321 § 2110. 

11. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 990 zł z tyt. otrzymania dotacji na prace komisji 

kwalifikacyjnych– 132 zł i wypłatę wynagrodzeń dla nauczycieli za przeprowadzenie 

poprawkowego egzaminu maturalnego – 858 zł – dz.801 rozdz.80195 § 2130. 

Plan dochodów po zmianach zwiększa się o kwotę 1.940.450 zł  
II. Zmiany w planie wydatków 

1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 70.000 zł dla ŚDS w Chwałkowie na zakup samochodu 

- dz.852 rozdz.85203 § 6060. 

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 15.287 zł na dofinansowanie działalności punktów 

konsultacyjnych organizowanych w szkołach przez poradnie psychologiczno-pedagogiczne 

12.802 zł oraz na zakup sprzętu do badania do 3 roku życia – dz. 854 rozdz. 85406.  

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 8.944 zł na organizację zajęć pozalekcyjnych – dz.854 

rozdz.85406. 

 



 19

4. Zwiększenie planu wydatków o 19.612 zł na zakup sprzętu dydaktycznego i EEG 

BIOFEEDBACK oraz szkolenia  – dz.854 rozdz.85406 § 4240 – 18.012 zł, § 4700 – 1.600 zł. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 4.000 zł na sporządzenie operatów szacunkowych – 

dz.700 rozdz.70005 § 4300. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 150.000 zł na spłaty odsetek o kredytów w związku 

ze wzrostem stóp procentowych – dz.757rozdz.75702 § 8070. 

7. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 475 zł na ekwiwalent za prowadzenie upraw leśnych - 

dz. 020 rozdz. 02001 § 3030. 

8. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 15.000 zł na organizację szkolenia obronnego 

dla pracowników gmin i powiatów – środki po realizacji zostaną zwrócone przez Wydział 

Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego WUW w Poznaniu – dz.754 rozdz.75421 

§ 4700. 

9. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 4.836 zł w ZSOiZ w Krobi na kursy zawodowe 

dla uczniów – dz. 801 rozdz. 80130 § 4300. 

10. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy paragrafami wydatków na realizację projektu 

pn. „I Ty możesz zostać inżynierem” – dz. 853 rozdz.85395. 

11. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 77.179 zł na realizację programu  „Aktywizacja JST” 

realizowanego przez ZSS w Brzeziu (z rezerwy celowej na programy unijne – dotacja wpłynie 

terminie późniejszym) – dz.801 rozdz.80111. 

12. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.165.405 zł dla domów pomocy społecznej 

na podwyżki wynagrodzeń i bieżące utrzymanie – dz.852 rozdz.85202. 

13. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 104.289 zł w DD w Bodzewie na podwyżki 

wynagrodzeń i bieżące utrzymanie – dz.852 rozdz.85201. 

14.  Zmniejszenie planu wydatków w kwocie 10.000 zł tyt. niewypłaconych świadczeń 

wychowankom placówek opiekuńczo- wychowawczych na usamodzielnienia i kontynuacje 

nauki  - dz.852 rozdz.85201 § 3110.  

15.  Zwiększenie planu wydatków o kwotę 54.166 zł: na wydatki Zespołu ds. Orzekania o Stopniu 

Niepełnosprawności w kwocie 30.000 zł – dz.853 rozdz. 85321 oraz dla PCPR na podwyżki 

wynagrodzeń w kwocie 24.166 zł – dz.852 rozdz.85218 i dz.853 rozdz.85321. 

16. Zwiększenie rezerwy celowej na zadania oświatowe o 146.154 zł – dz.758 rozdz.75818 

§ 4810.  

17. Zwiększenie rezerwy na pomoc społeczną o kwotę 111.103 zł – dz.758 rozdz.75818 § 4810. 

18. Zwiększenie rezerwy ogólnej o kwotę 81.179 zł – dz758 rozdz.75818 § 4810. 

19. Zmniejszenie rezerwy na programy unijne o kwotę 77.179 zł – dz.758 rozdz.75818 § 4810. 

20. Przeniesienie wydatków pomiędzy działami rozdziałami i paragrafami w Starostwie 

i jednostkach: ZSR w Grabonogu, ZSOiZ w Krobi, .Plan wydatków po zmianach zwiększa się 

o kwotę 1.940.450  zł. 

III. Wprowadza się zmiany w załączniku nr 4 Limity wydatków na Wieloletni Program 

Inwestycyjny Powiatu Gostyńskiego na lata 2008-2010:  
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- w programie III – Pomoc społeczna i ochrona zdrowia, w zadaniu „Modernizacja SP ZOZ 

w Gostyniu” w kol. „Łączne nakłady finansowe” kwotę 2.921.293 zł zastępuje się kwotą 

3.065.447 zł i w kol. „Wydatki 2009” kwotę 500.000 zł zastępuje się kwotą 680.000 zł  

IV. W załączniki Nr 3 Wykaz inwestycji jednostek budżetowych finansowanych z budżetu powiatu 

dodaje się zadanie -pn.: „Budowa wiatrołapu przy budynku w Bruczkowie w kwocie 20.000 zł.  

V. Wprowadza się zmiany w załączniku nr 6 „Wydatki na programy i projekty ze środków 

funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności”. 

VI. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami w załączniku nr 7 „Przychody i wydatki 

Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej” 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 9 głosów „za”. 

 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XX/188/08 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2008 r. została 
podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”.  
 
Ad. 9) 

Informację o realizacji zadań w zakresie rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 

niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania 

o Stopniu Niepełnosprawności przedstawił Dyrektor PCPR Pan Mirosław Sobkowiak. 

Dyrektor PCPR Pan Mirosław Sobkowiak poinformował, ze Informacja składa się z trzech 

części. Pierwsza to „działania realizowane w ramach rehabilitacji społecznej”, druga dotyczy 

rehabilitacji zawodowej a trzecia dotyczy działań Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania  

o Niepełnosprawności. We wszystkich trzech działach wystąpiła zwiększona liczba wniosków, jest 

większe zapotrzebowanie na usługi świadczone przez powiat w tym zakresie. Przypomniał, 

że w ramach Warsztatów Terapii Zajęciowej w Piaskach uruchomiono w tym roku dodatkową- 

siódmą pracownię i zwiększono liczbę uczestników warsztatów o dodatkowe 5 osób. W I półroczu 

2008 r. skierowano 29 osób niepełnosprawnych do domów pomocy społecznej powiatu 

gostyńskiego, z czego 1 osoba została umieszczona w Środowiskowym Domu Samopomocy 

w Raszewach. Liczba osób oczekujących na miejsce w domach pomocy społecznej 

to ok. 20- 30 osób. W zakresie działań realizowanych w tamach rehabilitacji zawodowej Powiatowy 

Urząd Pracy w Gostyniu udzielił dofinansowania zwrotu kosztów wyposażenia stanowisk pracy 

dla osób niepełnosprawnych w wysokości 125.000 zł, dokonał zwrotu wynagrodzeń oraz składek 

na ubezpieczenie społeczne w wysokości 11.993 zł, przyznał dofinansowania do rozpoczęcia 

działalności gospodarczej rolniczej w wysokości 106.000 zł, sfinansował szkolenia zorganizowane 

przez PUP w wysokości 8.000 zł dla 7 osób. Powiatowy Zespół do Spraw Orzekania 

o Niepełnosprawności przyjął do rozpatrzenia 671 wniosków o wydanie orzeczenia o stopniu 
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niepełnosprawności i 135 wniosków o wydanie orzeczenia o niepełnosprawności. Dyrektor 

poinformował też, że godzinę przed rozpoczęciem sesji otrzymał informację o dodatkowych 

środkach w wysokości 30.000 zł na dofinansowanie działalności Powiatowego Zespołu.  

Informacja o realizacji zadań w zakresie rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 

niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania 

o Stopniu Niepełnosprawności stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że komisja 

zaopiniowała informację pozytywnie- 5 głosów „za” podczas nieobecności 1 członka komisji.  

 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Informacja o realizacji zadań w zakresie rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 
niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania 
o Stopniu Niepełnosprawności została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Ad. 10) 

Omówienie sytuacji rolnictwa i wsi na terenie powiatu gostyńskiego. 

Sprawozdanie przedstawił Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
Pan Andrzej Szumski. 

Poinformował, że zakres informacji określony został na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska. Dodatkowo Naczelnik poinformował o chorobie Auyszkiego- w tej chwili 

teren powiatu gostyńskiego, jak i całego kraju, objęty jest badaniem w kierunku tej choroby. 

Uznanie Polski za kraj wolny od tej choroby umożliwiłoby obrót zwierzętami żywymi, gdyż 

w tej chwili Polska nie ma tego przywileju. Istnieje prawdopodobieństwo wprowadzenia przez Unię 

Europejską zakazu obrotem mięsem dla państw, które nie są uznane za wolne od choroby 

Auyszkiego. W informacji zostały zawarte informacje na temat mleczarstwa. Powiat Gostyński 

przoduje w produkcji mleka i trzody chlewnej. Spółdzielnia Mleczarska skupuje mleko od tzw. 

dostawców hurtowych, których jest 1379. Naczelnik podkreślił, że dostawcy mleka charakteryzują 

się bardzo dobrymi wynikami- 99,78% jest w klasie extra. Mleko dostarczane przez dostawców 

w klasie E nie może mieć więcej niż 100.000 bakterii i 400.000 komórek somatycznych w mililitrze. 

Mleko klasy S – liczba bakterii do 50.0000, komórki somatyczne- do 300.0000. Zawartość tłuszczu 

jest na poziomie 4 %, gdzie dostawcy indywidualni charakteryzują się wyższą zawartością 

tłuszczu. Jednostki białka na poziomie 3,41, ceny za mleko kształtują się następująco: 

za jednostkę tłuszczu rolnik otrzymuje 4 gr., za jednostkę białka- 7 gr. Dopłata do klasy S – 5 gr., 

dopłata do klasy E- 47 gr. Ponadto dostawca otrzymuje dopłatę w zależności od ilości 

dostarczanego mleka. Naczelnik przedstawił również średnie plony zbóż i rzepaku uzyskane 

w latach 2005- 2008.  
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Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Posiedzenie Rady Powiatu opuścił radny Pan Henryk Sadzki. 

Na sali pozostało 18 radnych 
 

Radny Pan Mirosław Waluś zwrócił uwagę na pkt. 10 porządku obrad, który brzmi „Omówienie 

sytuacji rolnictwa i wsi na terenie powiatu gostyńskiego”. Zapytał, dlaczego w informacji 

ograniczono się do dwóch kwestii- rynku mleka i zbóż. Powiedział, że jeżeli taka była sugestia 

Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska to zgodzi się z tym, jednak brak jest danych 

obrazujących sytuację w rolnictwie i wsi. Brak informacji na temat rynku trzody chlewnej, skutków 

suszy, ilu rolników skorzystało z możliwości zaciągnięcia kredytów, a ilu złożyło wnioski o pomoc 

w ramach funkcjonowania ośrodków pomocy społecznej. Brak też informacji nt. rynku owoców 

i warzyw. Radny powiedział, że przy przyjmowaniu tej informacji wstrzyma się od głosu.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski powiedział, że Rada nie będzie przyjmować 

tej informacji, gdyż punkt porządku obrad brzmi „omówienie sytuacji rolnictwa i wsi na terenie 

powiatu gostyńskiego”.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że statystyki dotyczące zbóż wyraźnie wskazują 

na to, że rok 2008 był rokiem dużo gorszym niż poprzednie trzy lata. Zapytał, ilu rolników 

skorzystało z pomocy w związku z takimi wynikami zbiorów.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że plony zbóż ozimych nie były tak tragiczne. 

Większe straty- sięgające do 70 %- zanotowano w zbiorach zbóż jarych. W sprawozdaniu nie ma 

informacji na temat pomocy państwa, jaką rolnicy mogą uzyskać. Brak informacji, ilu rolników 

złożyło wnioski o kredyty preferencyjne, ilu wystąpiło o pomoc do OPS. Brak informacji na temat 

choroby Auyszkiego, wykupu sztuk. Jeżeli następuje likwidacja stada w gospodarstwie, to państwo 

partycypuje zapewne w kosztach. Od 1 stycznia zmieniają się zasady wzajemnej zgodności 

w rolnictwie, szczególnie ochrony środowiska, zdrowotności zwierząt. W mediach mówi się, 

że rolnicy będą karani za niezidentyfikowanie zwierząt. Od 1 lipca br. weszły w życie obowiązkowe 

ubezpieczenia upraw, o czym brak informacji w sprawozdaniu. W statucie powiatu jest zapis- 

współpraca z samorządem rolniczym. Na posiedzeniu Komisji nie było przedstawiciela Izb 

Rolniczych. Większość tych spraw spływa do samorządu rolniczego, który opiniuje projekty 

wprowadzane przez ustawodawcę. Radny skrytykował działalność samorządu rolniczego 

w powiecie gostyńskim, nikt z przedstawicieli nie przybył na posiedzenie Komisji. W skład 

samorządu rolniczego wchodzą po dwie osoby z każdej gminy, czyli 14 osób. Radny poruszył 

kwestię terminu wypłaty dopłat bezpośrednich do buraka cukrowego za 2007 rok. Brak 

w sprawozdaniu informacji na temat kosztów produkcji. Nawozy zdrożały średnio o 100- 150 %, 

podobnie środki ochrony roślin. Brak informacji na temat opłacalności. W informacji dotyczącej 

skupu mleka zauważył błędy- rolnicy płacili zaliczkę na poczet kary, którą mieli zwróconą. Zaliczka 

potrącana jest w wysokości 20 gr. jeżeli przekroczy kwotę referencyjną, to są doliczane dodatkowe 

koszty. W przeciwnym wypadku otrzymują zwrot pieniędzy. Brak informacji na temat cen skupu 

zbóż. Radny zwrócił uwagę na skutki spadku kursu EURO. Ponadto w mediach, zdaniem radnego, 
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ukazują się tendencyjne programy. Przykładem jest TVN, który wyemitował program na temat 

polskiego mleka- które niczym nie różni się od arszeniku.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że Rada Powiatu nie ma 

żadnego wpływu na Prezesa Waltera, ma także ograniczony wpływ na politykę polskiego rządu. 

Zwrócił się do radnego o wypowiedzi zgodne z omawianym punktem obrad.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że ma to wpływ na sytuację w rolnictwie w naszym 

powiecie. Poruszył kwestę zwiększenia składek KRUS. W jednym z programów emitowanych 

przez TVP 2 mówiono, że to jest wstyd, że rolnik płaci składkę ubezpieczeniową w wysokości 63 zł 

miesięcznie. Przy dochodach uzyskiwanych w rolnictwie jest to duża kwota. Radny zwrócił uwagę, 

że przy obecnym kursie EURO rolnikowi opłaci się jechać po środki na zachód. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gostyńskiego Pan Robert Marcinkowski ustosunkowując się 

do uwag przedmówcy zwrócił uwagę, że zarówno Rada Powiatu jak i Starosta mają ograniczony 

wpływ na Izby Rolnicze, a współpraca może odbywać się jedynie na linii obopólnego zrozumienia. 

Zaproponował, aby do samorządu rolniczego przesłać fragment z protokołem dzisiejszej sesji, 

w którym wystąpienie radnego Wachowiaka będzie również zawarte. 

Radny Pan Kazimierz Musielak stwierdził, że radny Pan Wachowiak wygłosił swoje żale pod 

adresem Izb Rolniczych. Zwrócił się natomiast z pytaniem o stan pogłowia krów na jeden hektar, 

wydajność od jednej krowy, ilość macior. Są to dane, które powinny radnych interesować. 

Stwierdził, iż nie rozumie, co to jest sektor prywatny, a co sektor indywidualny. Czy są to 

gospodarstwa wielko- stadne prywatne, czy są to mniejsze podmioty. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gostyńskiego Pan Robert Marcinkowski powiedział, 

że przysłuchując się dyskusji nabiera przekonania, że przygotowując plan pracy Rady Powiatu 

Gostyńskiego na przyszły rok, należy jednoznacznie zdefiniować na czym ma polegać omówienie 

sytuacji rolnictwa i wsi na terenie powiatu gostyńskiego. Tematyka jest bardzo rozległa, każdy 

radny może mieć inne oczekiwania.  

Radny Pan Józef Konarczak powiedział, że na dzisiaj stan pogłowia trzody chlewnej i mięsa 

wystarcza na pokrycie rynku wewnętrznego. Nastąpił spadek z 27 mln sztuk żywca wieprzowego 

w ubiegłym roku do 15 mln dzisiaj. W momencie, gdy rozpoczął się eksport na rynki trzecie, 

tzn. rynki ukraińskie, rosyjski i rynki dalekowschodnie, w Polsce zaczęło brakować wieprzowiny. 

Nie udało się wcześniej zrealizować projektu o promocji polskiej żywności w Unii. Dziś sytuacja 

jest taka, że polskie zakłady nie mogą skupić w Polsce żywca, który jest potrzebny 

na zabezpieczenia kontraktów. Stąd też zakłady sprowadzają sztuki z Unii Europejskiej 

i wywożą na Ukrainę, do Rosji i na rynki trzecie. Dodał, że 25 mln ton miesięcznie kupuje Ukraina 

na zabezpieczenie potrzeb strategicznych. W tej chwili 31 zakładów mięsnych jest kontrolowanych 

przez weterynarzy rosyjskich i zapewne rozszerzy się eksport na ten rynek. Radny poinformował 

też o czynnikach wpływających na eksport mięsa na rynki wschodnie oraz polityce państwa w tym 

zakresie. Dodał też, że po ostatniej wizycie Premiera RP w Chinach otwiera się również ten rynek, 

który jest bardzo chłonny. Odnosząc się do informacji przygotowanej przez Naczelnika powiedział, 
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że na posiedzeniu Komisji zastanawiano się nad tym, skąd brać dane. Zwrócił też uwagę 

na związki rolnicze, na które Starostwo Powiatowe nie ma żadnego wpływu.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek odnosząc się do wypowiedzi poprzednika potwierdził, że nastąpił 

spadek pogłowia trzody chlewnej. Stwierdził, że niedobór mięsa wieprzowego spowodowany jest 

zmniejszeniem produkcji trzody chlewnej przez rolników, dla których stało się to nieopłacalne. Dziś 

ceny zbóż są niskie, ale aby odnowić stado podstawowe potrzebne są środki finansowe. Taki stan 

jest spowodowany brakiem interwencji państwa w odpowiednim czasie. Przewiduje się, 

że w przyszłym roku w Powiecie Gostyńskim nieopłacalna stanie się produkcja buraka cukrowego. 

Niski kurs EURO spowoduje, że dopłaty dla rolników będą bardzo niskie, co sprawi, że coraz mniej 

będzie małych gospodarstw rolnych w powiecie gostyńskim.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że Komisja Europejska narzuciła Polsce limity 

produkcyjne buraka cukrowego. Za zmniejszenie limitu producent cukru dostaje odpowiednie 

środki finansowe, którą częściowo przekazuje plantatorowi likwidującemu. Przy obecnej cenie 

buraków cukrowych- 26 EURO za tonę- burak staje się nieopłacalny. Jeżeli Cukrownia 

Pfeifer & Langen Polska podpisuje współpracę z dużym gospodarstwem, to w zamian 

restrukturyzuje gospodarstwo oraz wypłaca dodatkową kwotę oraz kontraktuje po normalnej cenie 

dodatkową ilość buraka.  

Radny Pan Józef Konarczak uzupełniając swoją wypowiedź dodał, że w następnej kolejności 

będą kontrolowane polskie mleczarnie, po czym ma ruszyć eksport polskich wyrobów mleczarskich 

do Rosji. W tej chwili na rynku polskim jest ok. 20 % nadwyżka produktów mleczarskich, 

co mogłoby spowodować upadek kilku mleczarni. Odnosząc się do opłacalności produkcji buraka 

cukrowego radny zwrócił uwagę, że trzcina cukrowa zbierana jest trzy razy, tymczasem produkcja 

buraka jest bardzo droga.  

 
 

Salę obrad opuścił radny Pan Zdzisław Kowalczyk. 
Na sali pozostało 17 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski podsumowując dyskusję powiedział, że jest 

pod wrażeniem wiedzy osób zabierających głos. Zwrócił też uwagę, że dyskusja rozpoczęła się 

od omawiania sytuacji rolnictwa i wsi w Powiecie Gostyńskim, a kończy się niemalże na sprawach 

Tybetu. Dodał, że należy zastanowić się, co samorząd powiatowy może zrobić dla gostyńskiego 

rolnictwa i na co może mieć jakikolwiek wpływ.  

Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Andrzej Szumski 

powiedział, że spodziewał się takiej reakcji na przygotowany materiał. Dodał, że na posiedzenie 

Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska zostali zaproszeni przedstawiciele firm, 

natomiast nie przybył żaden przedstawiciel Izby Rolniczej. Na posiedzeniu zostały określone 

tematy, które miała informacja zawierać. Zwrócił uwagę, że kwestie opłacalności w rolnictwie 

i rachunkowości rolnej były już przedstawiane, i wówczas też był komentarz, że „w moim 

gospodarstwie to wychodzi inaczej”. Tymczasem rolnictwo charakteryzuje się odmiennością 
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wyników w różnych gospodarstwach. Na dzień dzisiejszy nie ma spisów rolnych, a te informacje, 

które udaje się uzyskać, są cząstkowe.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy powiedział, 

że informacje o aktualnej sytuacji w rolnictwie na bieżąco umieszczane są w tygodniku „Życie 

Gostynia”.  
 
Ad. 11) 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił informację Starosty Gostyńskiego 

o złożonych oświadczeniach majątkowych przez członków zarządu powiatu, sekretarza powiatu, 

skarbnika powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz osoby wydające 

z upoważnienia starosty decyzje administracyjne w indywidualnych sprawach z zakresu 

administracji publicznej o treści: „Zgodnie z przepisem art. 25 c ust. 12 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998 r. o samorządzie powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2001 r., nt 142., poz. 1592 

ze zmianami) informuję, iż złożono 43 oświadczenia majątkowe w terminie przewidzianym ustawą 

tj. do dnia 30 kwietnia 2008 r.: 5 oświadczeń majątkowych złożonych przez członków Zarządu 

Powiatu, 1 oświadczenia majątkowe złożone przez Sekretarza Powiatu, 1 oświadczenie 

majątkowe złożone przez Skarbnika Powiatu, 16 oświadczeń majątkowych złożonych przez 

dyrektorów jednostek organizacyjnych oraz Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej, 20 oświadczeń majątkowych złożonych przez osoby wydające decyzje 

administracyjne w imieniu Starosty oraz jedna korektę oświadczenia majątkowego dotyczącego 

błędnego policzenia dochodów. I otrzymanych informacji od Wojewody Wielkopolskiego, Urzędów 

Skarbowych w Śremie, Lesznie oraz w Gostyniu wynika, że nie stwierdzono nieprawidłowości.” 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że wpłynęło również pismo 

z Urzędu Skarbowego w Śremie dotyczące oświadczenia Pana Macieja Janiszewskiego- byłego 

Dyrektora SP ZOZ w Gostyniu. Urząd informuje, że nie stwierdza nieprawidłowości.  

Przewodniczącego Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski poinformował o złożonych 

oświadczeniach majątkowych przez radnych Rady Powiatu Gostyńskiego. 

Zgodnie z art. 25 c ust. 12 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym 

(Dz. U. 2001, nr 142, poz. 1592 ze zmianami) informuję, że radni Rady Powiatu Gostyńskiego 

złożyli oświadczenia wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku 

podatkowym (PIT) za rok poprzedni w terminie. W wyniku dokonanej analizy nie stwierdziłem 

nieprawidłowości. Ponadto, na podstawie pisma Urzędu Skarbowego w Gostyniu nr PD/072-14/08 

z dnia 22 października br. informuję, że w Urzędzie złożono 14 oświadczeń radnych 

oraz 3 korekty. W złożonych oświadczeniach nie stwierdzono nierzetelności. Jednocześnie Urząd 

Skarbowy zwraca uwagę na prawidłowość i kompletność wypełniania oświadczeń majątkowych, 

zwłaszcza podawania wszystkich wymaganych informacji i wartości składników majątkowych. 

Część II oświadczenia, w której opisuje się posiadany majątek winna korespondować z niejawną 

częścią B oświadczenia, zawierającą adresy nieruchomości. Ponadto w pkt. VIII należy podawać 
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dochód brutto. Należy również zachować ciągłość logiczną między kolejnymi oświadczeniami, 

pamiętając o tym, że oświadczenie winno obejmować stan majątkowy na koniec danego roku.  

 
Na posiedzenie Rady przybył radny Pan Zdzisław Kowalczyk. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 
 

Ad. 12) 

Wobec braku zapytań w pkt. 7 w punkcie „Odpowiedzi na zapytania radnych” głosu nie zabrano.  

 

Ad. 13) 
Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Pan Mirosław Waluś złożył wniosek, aby w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa 

protokoły z sesji Rady Powiatu oraz Komisji ukazywały się niezwłocznie po ich przyjęciu, 

gdyż ostatni opublikowany protokół pochodzi z sierpnia br. 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski powiedział, że protokół jest dostępny w Biurze 

Rady, natomiast protokoły umieszczane są w BIP po przyjęciu przez Radę Powiatu Gostyńskiego. 

Protokół z posiedzenia Rady Powiatu w miesiącu wrześniu został przyjęty przez Radę w dniu 

dzisiejszym i dopiero dzisiaj można go umieścić w Biuletynie.  

 
Ad. 14) 

Wolne głosy 

 

Ø Przewodniczący rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski poinformował, że otrzymał pismo 

Komitetu Organizacyjnego „Dnia Wolontariusza” o treści: „W związku ze zbliżającym się 

Dniem Wolontariusza, komitet organizacyjny obchodów, w skład którego wchodzą: 

przedstawiciele mediów: Nowej Telewizji Gostyń; organizacji pozarządowych: Fundacja 

Miejsce Moje, Stowarzyszenie „Dziecko”, a także pracownicy instytucji samorządowych: 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz Starostwa Powiatowego, zwraca się z prośbą 

o wytypowanie spośród członków Rady Powiatu Gostyńskiego osoby, która wejdzie w skład 

Kapituły dokonującej wyboru Wolontariusza Roku 2008 Powiatu Gostyńskiego. Kapitułę 

stanowić będą: przedstawiciele organizacji pozarządowych z terenu Powiatu wyróżnieni 

podczas zeszłorocznego spotkania działaczy na rzecz trzeciego sektora, przedstawiciel 

przedsiębiorców oraz Rady Powiatu. Zważywszy na zbliżający się termin obchodów, 

zwracamy się z prośbą o przedstawienie kandydata Rady Powiatu do dnia 31.10.2008.” 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski zaproponował kandydaturę 

Pana Józefa Konarczaka. Dodał, że kandydat ten również wskazany został przez 

wnioskodawców, którym zależało, aby przedstawicielem została osoba mająca 

doświadczenie z wolontariuszami jako sponsor organizacji pozarządowych.  

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

Radny Pan Józef Konarczak wyraził zgodę na kandydowanie.  
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Radni w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się” wskazali kandydaturę radnego Józefa Konarczaka do Kapituły 
konkursowej.  

 

Ø Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski odczytał pismo Starosty w sprawie 

skargi na Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Gostyniu o treści: „W związku 

ze skargą złożoną przez pana Jacka Maćkowiaka informuję, że 1 października 2008 r. 

przeprowadziłem rozmowę z Panem Michałem Szumińskim Powiatowym inspektorem 

Nadzoru Budowlanego w Gostyniu w obecności pana Leszka Malińskiego- Sekretarza 

powiatu. Udzieliłem panu Michałowi Szumińskiemu upomnienia za niewłaściwe zachowania 

wobec klienta oraz pouczyłem o możliwości zastosowania dalej idących środków 

dyscyplinarnych w przypadku powtarzania się tego rodzaju zachowań. Ponadto 

zasugerowałem przeprowadzenie szkoleń z zakresu kontaktów z klientem dla pracowników 

Jednostki.” 

Ø Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski odczytał pismo Rady Parafialnej 

oraz Rady Sołeckiej w Kunowie w sprawie wsparcia finansowego na renowacje posadzki 

w kościele o treści: „W roku 2009 Parafia św. Andrzeja Apostoła w Kunowie będzie 

obchodzić niezwykłą uroczystość 100- lecia budowy i konsekracji Kościoła parafialnego 

w Kunowie. Przygotowując się do tej uroczystości postanowiliśmy wraz z całą społecznością 

parafii odbudować bardzo już zniszczoną posadzkę w kościele. Posadzka ta jest wykonana 

z białego i czerwonego piaskowca. Płytki czerwone są tak zniszczone i zabrudzone, 

że wyglądają jak czarne i jakby były wykonane z łupku. Zalecenie konserwatora zabytków 

z Leszna wymaga by posadzka była z istniejącego kamienia. Inwestycja którą chcielibyśmy 

uczcić tak szacowny jubileusz to koszt 189.000 zł. Zaczęliśmy już zbierać pieniądze na ten 

cel wśród mieszkańców naszej parafii a także staramy się pozyskać ludzi dobrego serca 

by nas wspomogli w tym dziele, które pozostanie pamiątką stulecia na przyszłe pokolenia. 

Zwracam się w imieniu moich parafian do Starosty i Rady Powiatu byście zechcieli spojrzeć 

życzliwym okiem na Naszą Parafię i Kościół św. Andrzeja Apostoła w Kunowie i zechcieli 

swoim postanowieniem wesprzeć nas swoim groszem. Jeśli mogę sobie pozwolić 

na propozycję to chciałbym prosić o sumę około 42.000 zł. Ta kwota pozwoli na bezpieczne 

prowadzenie prac renowacji kamienia z którego jest zrobiona posadzka w kościele. Ze swej 

strony obiecujemy modlitwę w Waszej intencji a także to, iż w jakiejś formie zostanie 

zamieszczone w kościele oznaczenie tego daru dla naszego kościoła przyszłych pokoleń. 

W załączeniu przekazuję płytę CD z fotografiami posadzki w kościele w Kunowie gdzie widać 

jakie są zniszczenia a także na jednej fotografii odnowione płytki z posadzki.” 

Ø Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił pismo Parafii Rzymsko- 

Katolickiej p.w. pocieszenia NMP w Borku Wlkp. w sprawie wsparcia finansowego. Pismo to 
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przedstawił już wcześniej Wicestarosta Pan Janusz Sokora, jest ono także do wglądu 

w Biurze Rady.  

Ø Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że otrzymał dwa pisma 

Związku Zawodowego NSZZ „Solidarność” DPS w Rogowie w sprawie podwyżek 

wynagrodzeń oraz w sprawie uwzględnienia w projekcie budżetu na 2009 rok środków 

na podwyżki w kwocie 600 zł brutto na etat. Pisma są do wglądu w Biurze Rady.  

Ø Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił pismo Komendy Powiatowej 

Policji w Gostyniu w sprawie zabezpieczenia w budżecie powiatu na 2009 r. kwoty 30.000 zł 

z przeznaczeniem na częściowe sfinansowanie zakupu radiowozu dla Sekcji Kryminalnej 

KPP w Gostyniu. Pismo jest dostępne w Biurze Rady.  

Ø Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że wspólnie z Dyrektorem 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie pragnie skierować do radnych na przyszłą sesję 

projekt apelu w sprawie podjęcia działań zmierzających do zmiany przepisów 

dyskryminujących osoby niepełnosprawne, ograniczające dostęp osobom niepełnosprawnym 

gorzej wyposażonym do refundacji kosztów zakupu środków ortopedycznych i materiałów 

pomocniczych. Wyjaśni, że zmieniły się przepisy, zgodnie z którymi refundacja tych środków 

następuje dopiero po ich zakupie. Druga część apelu dotyczy kart parkingowych- PCPR nie 

może wydać karty dla osób poniżej 16 roku życia, co znacznie utrudnia ich rodzicom 

poruszanie się z tymi osobami.  

Ø Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zaprosił radnych do uczestnictwa 

w uroczystej sesji Rady Powiatu podsumowującej 10 lat Powiatu Gostyńskiego. Sesja 

odbędzie się 9 listopada br. w gostyńskim liceum. 

Ø Radny Pan Zdzisław Kowalczyk zwrócił uwagę na drogę Pogorzela- Piaski. Podczas 

ostatniej sesji Rady Miejskiej Pogorzeli jedna z osób zwróciła uwagę na wjazd z Pogorzeli 

na drogę krajową w Piaskach pytając, czy jest możliwość ustawienia tam lustra. Ponadto 

na drodze Bielawy- Szelejewo- ustawiono znak drogowy ograniczający prędkość do 70 

km/godzinę. Jest tam zagięcie drogi, które zapewne jest powodem ograniczenia prędkości 

w tym miejscu. 

Ø Radny Pan Grzegorz Marszałek poinformował, że Komisja Samorządowo- Organizacyjna 

i Porządku Publicznego planuje dnia 18 listopada br. objazd dróg- miejsc niebezpiecznych na 

terenie powiatu gostyńskiego. W związku z tym prosi o zgłaszanie tych miejsc do Dyrektora 

PZD. 

Ø Dyrektor Pan Grzegorz Mayer odpowiadając na pytania radnego Kowalczyka w sprawie 

montażu lustra powiedział, że nie podejmie żadnej decyzji, gdyż musi mieć zgodę zarządcy 

drogi krajowej. Powiedział, że na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa działającej przy 

Staroście przedstawi ten temat, jeżeli uznany zostanie za zasadny wystąpi do Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych o wyrażenie zgody na ustawienie lustra. Odpowiadając na pytanie 

dotyczące zagięcia asfaltu przy skrzyżowaniu w Bielawach powiedział, że trudno mówić 
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o przyczynach tej sytuacji. Oznakowanie będzie stało do momentu naprawienia drogi, 

co nastąpi dopiero wiosną 2009 r. ze względu na brak środków w budżecie na 2008 r.  

 

Ad. 15)  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu zamknął XXI sesją Rady 

powiatu o godz. 17:00. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała  
Elżbieta Mikstacka 

 


